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Generalforsamling i AIF fredag den 28/3-2025 
 
Formanden bød velkommen.  
 
1: Valg af dirigent:  
Helmut Fechter – vedtaget.  
Helmuth takker for valget og gør opmærksom på, at der er indkaldt til generalforsamling jf. 
vedtægterne.  
 
2: Valg af stemmetæller og referent:  
Referent: Johan Andersen – vedtaget.   
Stemmetællere: Jette Bundgaard og Pia Arendt – hvis det bliver nødvendigt.  
 
3: Formandens beretning og beretning fra udvalgene:  
Bestyrelsen og forretningsudvalget har løftet mange aktiviteter i 2024 - med hjælp fra de sportslige 
udvalg og forskellige frivillige. Man er sjældent færdig med en ting, før man har gang i den næste. 
Hvert år er et travlt år, men hvor der er vilje, er der vej og vi er omgivet af gode mennesker som er klar 
på at være en del af holdet. 
 
Vi startede med at deltage i forårsmessen, hvor vi havde lånt Viborg Kommunes rekrutterings-kit for at 
skabe fokus på frivilligheden. Vores tilstedeværelse affødte mange snakke og mange nye medlemmer i 
vores facebook-gruppe ”Hjælpere i AIF”. Det var også på forårsmessen, hvor vi tog hul på opgaven med 
at finde frivillige til både bagerens jubilæum og Karup Å-festival og jeg tror, vi endte på ca. 15 
tilmeldinger, da dagen var slut.  
 
Vi afholdte også et arrangement for alle på konfirmationsårgangen, som var inviteret til socialt samvær 
og hygge. Klaus stod for dagen, hvor der både var mulighed for esport og svømmehal efterfulgt af 
spisning i klubhuset. Det er måske lidt et forsøg på at vise de unge hvad idrætsforeningen har at byde 
på.  
Vi, som forening, kan også være det sociale, man har brug for og vi har nogle fantastiske faciliteter, som 
vi gerne stiller til rådighed. Og måske de unge så også ser idéen i foreningsliv og frivillighed – hvem ved?  
 
Rikke og Henrik havde de yngre trænere, vores hjælpetrænere, med en tur i FunHall i Viborg. 
Arrangementet er til for at anerkende de unge og på den måde motivere dem til at fortsætte deres 
engagement i foreningen. De blev i løbet af arrangementet både udsat for Escape Room og pizza – 
hvilket faldt i ret god jord.  
 
Op til bagerens jubilæum indkaldte Jonas Steiniche til arbejdsdag og i løbet af ingen tid sprang 
Tordenskjolds soldater til. Arbejdsdagen betød, at vi fik ordnet rundt om kunstgræsbanen, vi fik ordnet 
pavillonen og meget andet. Og selvfølgelig skulle vi hygge os, så Jette stod selvfølgelig for kagebord til 
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både børn og voksne. Festudvalget bag festen havde spurgt AIF, om vi kunne stille med 60 frivillige til 
forskellige opgaver henover hele weekenden – og det lykkes vist meget godt! 
 
Så deltog vi i Karup Å-festival, hvor vi havde 10 AIF’ere afsted og to nye med. 
Den gode historie med de to nye er, at de faktisk kommer fra Viborg, men synes, det var et fedt 
fællesskab og derfor dukker de stadig op i foreningen, når vi skal bruge en hånd. Man bliver glad af at 
være frivillig og være sammen med andre frivillige. 
 
Sponsorcykelløbet blev afholdt i et måske lidt dårligere vejr, end det plejer, men trods det var der 
mange deltagere og mange tilskuere.   
Vi oplever år efter år en fantastisk opbakning fra vores sponsorer som gør, vi kan forkæle alle deltagerne 
med forskellige gaver og det er bare et godt udgangspunkt for den efterfølgende fest ved Brugsen. 
 
For første gang deltog foreningen i Fyrfest, hvor vi havde 12 frivillige AIF’ere afsted.  
Jeg var desværre ikke selv med, men tilbagemeldingen var, at det også var en god oplevelse – og det tror 
jeg også, at billederne kan bekræfte.  
 
En af de ting, der lå mig meget på sinde, da jeg blev valgt ind som formand var, at vi skulle prøve at gøre 
mere for de frivillige i foreningen. Og det var der heldigvis opbakning til – og især fra Klaus, gammel 
formand, som greb den og satte det i søen i form af de her frivillig-arrangementer, vi er begyndt at 
afholde. Det første arrangement var en tur til Dollerup sø og efterfølgende spisning – og som I kan se, 
var det godt besøgt og det er en god og anderledes måde for de frivillige at møde andre frivillige. 
 
Vi holdt for andet år vores sportscamp – som efterhånden er blevet en større ting på Alheden. Vi har 
KKIK med, som kommer med hockeystave og floorball. 
Vi har Karup Orienteringsklub med, som laver børnevenligt orienteringsløb.  
Vi har SKF med, som spiller volley.  
Og så er AIF selvfølgelig repræsenteret med fodbold, svømning, esport, gymnastik og så hjælper +60 
med ringo, bespisning og snacks.  
Det er jo et eller andet sted lidt smukt, hvad man kan tilbyde, når man går sammen på tværs af 
foreningerne. 
 
Traditionen tro fik vi trykt julekalendere til salg i Frederiks, Skelhøje, Havredal og Grønhøj og igen i år gik 
de som varmt brød på trods af vi havde 200 flere til salg.  
Det er jo nærmest blevet en tradition for nogle at tage børnene med ud – og det er det, der skal til, for 
at lære børnene at tage del i foreningslivet.  
Den årlige julevandring med salget af kalenderne gav ca. 20.000 – og det fulde beløb går til børne- og 
ungdomsfonden, som gør at trænerne har midler til at hygge om de yngre medlemmer.  
 
Juletræsfesten blev også afholdt. Et arrangement, som ikke tjener penge, men som samler dem, der har 
tid og lyst til fællessang og dans om juletræet.  
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Juletræsfesten er mere et tegn på vores engagement i lokalmiljøet end det er et arrangement, som 
kommer foreningen til gode.  
Det er et arrangement der består, fordi nogle få holder fast i det og ikke fordi, det er en indtægt til 
foreningen.  
 
Op til nytår havde vi også vores årlige fyrværkerisalg, hvor jeg vil anslå, der i hvert fald har været 20 
frivillige i gang.  
For dem som ikke kender det, så er det jo de hyggelige dage i klubhuset, hvor vi møder mange fra byen 
og de frivillige får udvekslet røverhistorier henover det lune frokostbord, som Jette troligt står for. 
 
Det understreger bare, at alle AIF’s frivillige og medlemmer bliver glade af at være en del af det. 
 
Så har vi været til stede i Brugsen ifm. OK-samarbejdet – det er gode penge for foreningen og en 
opgave, vi løfter i samlet flok.  
Vi har også fået en ny hjemmeside, som giver udvalgene mulighed for selv at opdatere lige så ofte de vil, 
så man f.eks. kan sidde på sine udvalgsmøder og opdatere det løbende.  
Vi fik lavet en frivillig-folder som blev delt på facebook og brugt til forårsmessen.  
Folderen beskriver alt det gode ved at være frivillig i AIF og har til formål at få flere ind i vores hjælper-
gruppe. Så mangler vi bare, at flere bider til bolle derinde.  
Derudover er folderen også blevet brugt til at printe de her skilte, som står ved døren.  
Padel-banen blev der også arbejdet med i kulissen og de involverede gjorde et stort stykke arbejde ifm. 
indhentning af sponsorater.  
Vi har som foreningen været godt repræsenteret både i kommunalt regi såvel som i DGI regi.  
Det er en ære at møde op til forskellige netværksmøder, hvor AIF er en respekteret og anerkendt 
forening, som mange andre foreninger ser op til og søger råd fra.  
 
Ny forretningsfører:  
Jette valgte efter 12 års fantastisk indsats at trække sig – og hun var jo et enormt aktiv for foreningen og 
det gav også anledning til mange snakke om, hvordan hendes store indsats skulle blive afløst.  
Johan sprang til og har samarbejdet med Jette igennem hele efteråret for at kunne overtage. Der skal 
lyde en stor tak til Johan for at springe til og en stor hånd til Jette for den mangeårige indsats. 
 
Så for at opsummere 2024 og med få ord beskrive AIF  

- Vi er en forening, som udvikler sig i takt med tiden 
- Vi er en forening, hvor det er sjovt at være frivillig og hvor frivillighed anerkendes 
- Og så har vi bare en fantastisk økonomi takket være de frivillige og sponsorerne – og derfor kan 

vi også tillade os at sige, at initiativet har magten og vi bakker om de gode idéer, som der kan 
eksekveres på.  

 
Formanden takker frivillige, sponsorer, medlemmer og alle de andre, som tager del i foreningen.  
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60+: 

- Medlemmer er vi mange af – sigter stadig efter de 100 årlige medlemmer.  
- Sæsonen spænder over 8 måned. Mødes hver torsdag fra kl. 9 til 11 til forskellige aktiviteter. 
- Masser af fællesskab i fællesspisning, hygge, socialt samhør, højt humør og plads til meget snak. 
- Årets julefrokost var et kæmpe hit – vi var nødsaget til at rykke festen over i Kulturhuset. 

  
 

Fodboldudvalget: 
-  Alhede-Cup 2024 blev afviklet med rigtig stor tilmelding. Ca. 50 frivillige var indblandet for at få 

gennemført sådan et arrangement.  
- DBU – vi deltog med U14-, U15- og U17 hold og endte med at hive bronzemedaljer med hjem! 
- Farvel og hej til trænerne – sagt farvel til Mikkel Clemmensen og budt velkommen til ny træner, 

Kristian Andersen fra Viborg.  
- Ca. 300 medlemmer som er på fodbold – stabilt som en dieselmaskine! 
- Trænerne på sidelinjen – det er heltene! De gør et kæmpe stykke arbejde uge for uge, som vi 

sætter stor pris på. 
- Kunstgræsbanen - vores lille stykke himmel på jorden. Banen står skarpt takket være 

vedligeholdelsen fra vores frivillige.  
- Stadion ved anlægget – stor opfordring til at se hjemmekamp der afvikles i morgen. Det er en 

oplevelse om komme derom, hver gang! 
- Stor ros og anerkendelse til udvalget – der er blevet brugt mange kræfter på at søge fonde og 

midler hjem for få baner og mål til at skinne.  
 

Gymnastikudvalget: 
- Til forårsopvisningen var der over 250 tilskuere og omkring 150 gymnaster på gulvet 
- Der har været afholdt sommergymnastik, som har opvist til Sct. Hans i anlægget og flere af vores 

frivillige har deltaget som hjælpere til Sportscamp i uge 42. 
- 4 nye instruktører og der opleves god tilgang af unge spirer og hjælpeinstruktører. 
- Som nye tiltag er der opstartet et hold for børn i alderen 0-3 år. 
- Afholdelse af pulsåret i samarbejde med Viborg kommune og Frederiks skoles 1. klasse 
- Oplever tilgang af gymnaster, særligt på holdet for børn i alderen 3-6 år. 
- Tak til Henrik Mortensen for at stå for formandsposten. Stafetten overdrages til Karina 

Maagaard.  
 
Esportsudvalget: 

- 2024 har været et udviklende år for esportsafdelingen, med fokus på at optimere udstyr, 
faciliteter og engagement i nye events 

- Der er sket opgradering og udskiftning af computere og stole.  
- Der er blevet indkøbt Blazepods, for at forbedre spillernes reaktionsevne 
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- Der er blevet oprettet et ungdomshold, med fokus på spillet Counter-Strike 2. Holdet har fået 
professionel træning og deltaget i flere venskabsturneringer. 

- Afholdt flere MiniLAN events. Disse små, lokale LAN-turneringer har været en stor succes og har 
skabt en fantastisk atmosfære for både nybegyndere og erfarne spillere 

- Esport deltog i AIF’s sportscamp, hvor vi gav mulighed for at prøve kræfter med en række 
forskellige spil. 

- Tak til alle, der har bidraget til vores succes i 2024, både trænere, hjælpetrænere og andre 
frivillige. 
 

Svømmeudvalget: 
- Oplever stadig god tilslutning til svømning i AIF  
- Der blev afholdt en alternativ svømmeweekend uden overnatning.  
- Afholdt 2 svømmestævner i regi af SVØM-Danmark 
- Afholdt internt stævne – julecup 
- Deltaget på kurser og ved inspirationsarrangementer. 
- Anders siger stor tak til udvalg og frivillige, da han nu efter 10 år, overdrager stafetten som 

udvalgsformand til Christian Pajbjerg.  
 
Motionsudvalget: 

- AIF Motion tilbyder motion og forpligtigende fællesskab. Det gøres ved at tilbyde diverse sociale 
tiltag sammen med motion. 

- Positiv opbakning og  stort frivilligt engagement. 
- Medlemstal fastholdt - Tilgang til spinning, og vigende interesse for løb og MTB. Der er stadig 

plads til flere i fællesskabet. 
- Har igen afholdt DGI Hærvejsløb for MTB med ny kort Gravelrute 
- Sluttede året af med for anden gang at afholde: Motion, bobler og fyrværkeri. Arrangementet 

var igen en stor succes. 
- Tak for opbakningen til frivillige og alle de som deltog. 

 
Badmintonudvalget: 

- Omtrent den samme aktivitet som tidligere, ca. 50 medlemmer.  
- Alle frivillige i AIF har mulighed for at spille badminton i Hallen fredag  
- Julefrokost (stor tak til Inga Bräuner og Inge-Lise Serup) 
- Der er stadig plads til gode kræfter i badmintons udvalget 
- Skulle der være en kommende træner til ungdomstræner, så står Kim klar med åbne arme. 

 
Håndboldudvalget: 

- Ingen beretning da udvalget mangler medlemmer og håndbold pt. ikke er udbudt.  
 
Sponsorudvalget 



 
 

 

 
 

www.frederiks-aif.dk 

- AIF’s sponsorer er som altid i superligaen. Det er meget sjældent, vi i AIF oplever nej til en 
forespørgsel.  

- Vi får mange sponsorater til både Frederiks Open Air og AIF, men AIF er noget specielt med 25 
genforhandlinger samt en ny hovedsponsor. 

 
Padel tennis 

- Der er blevet bestilt 2 stk. padel tennisbaner. 
- Der arbejdes på at få klarlagt den endelige placering. 

 
 
4: Regnskab 2024 ved Johan Andersen: 
Regnskabet i tal og posteringer blev udleveret på generalforsamlingen og kan ved henvendelse 
udleveres af Johan Andersen.  
 
Regnskab 2024 - Bemærkninger:  

- 2024 bestod af 1384 medlemmer. 
- Medlemstilskud fra Viborg Kommune kr. 182.525. 
- Børne- og ungdomsfond saldo kr. 21.512,65.  
- Sponsorindtægter kr. 215.700. 
- Tilskud fra diverse puljer kr. 131.511,71. 
- Johan takker for et godt samarbejde med alle i idrætsforeningen.  

 
Generalforsamlingen godkendte regnskabet for 2024 uden bemærkninger. 
 
 
5: Behandling af indkomne forslag:  
Ingen indkomne forslag. 
 
6: Forslag til ændring af vedtægter:  
Der var til sidste generalforsamling i 2024 spørgsmål ifm. Vedtægtsændringer. Disse blev taget op ifm. 
første bestyrelsesmøde efter generalforsamlingen i 2024. Bestyrelsen har derfor nu to ændringsforslag 
til vedtægterne. 
 
§5 Medlemsforhold 
Enhver, som følger foreningens regler og ønsker at deltage i foreningens formål, kan optages som 
medlem.  
Nye medlemmer kan, hvis det relevante udvalg tillader det, få 3 prøvegange på et hold (hvis der er 
plads) og herefter skal medlemmet tilmelde sig – specielle forbehold fremgår af forretningsordenen.  
Medlemmer har stemmeret til generalforsamlingen.  
Forretningsudvalget kan, evt. på baggrund af et udvalgs indstilling, vælge at ekskludere medlemmer, 
hvis medlemmerne ikke handler i tråd med idrætsforeningens værdier. 
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Indstilling fra bestyrelsen 
Bestyrelsens forslag til en definition på et medlem (ønskes tilføjet til §5): 
Et medlem defineres ved enten: 

1) at være tilmeldt en aktivitet og herved have betalt kontingent, 
2) være træner for et hold, eller 
3) være medlem af et udvalg 

 
Indstillingen blev godkendt på generalforsamlingen.  
 
 
 
§7 Ordinær generalforsamling 
… 
Fremmødte medlemmer og forældre til medlemmer under 15 år har stemmeret og forældre kan derfor 
opnå flere stemmer. 
… 
 
Indstilling fra bestyrelsen 
Bestyrelsens forslag til en definition på hvor mange stemmer et medlem (el. forældre til medlemmer) 
kan gøre brug af (ønskes ændret i §7) og forudsat forslaget til definition på et medlem blev vedtaget: 
… 
Fremmødte medlemmer og forældre til medlemmer under 15 år har stemmeret og forældre kan derfor 
råde over flere stemmer ved at stemme på vegne af deres børn – ethvert medlem, uagtet antallet af 
f.eks. medlemskaber eller træner-roller, har kun én stemme.  
… 
 
Indstillingen blev godkendt på generalforsamlingen. 
 
Herefter var der ikke andre ændringer til vedtægterne.  
 
7: Valg af formand, udvalg, revisorer og suppleanter: 

- På valg for FU er:  
o Tina Brandt – ønsker genvalg 
o Johan Andersen - udtræder og bliver forretningsordfører. 

- Opstillede kandidater er (VEDTAGET):  
o Tina Brandt - genvalgt 
o Anders Detlefsen – valgt ind i FU 

- Suppleanter til FU (VEDTAGET):  
o Klaus Aakær Olesen - genvalgt 
o Mads Peder Pindstofte - genvalgt 
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- På valg af bilagskontrollanter: 
o Paul Johan Madsen – ønsker ikke genvalg 
o Inga Bräuner – ønsker ikke genvalg 

- Opstillede kandidater er (VEDTAGET):  
o Jette Schmidt – valgt 
o Vakant stilling – Forretningsudvalget finder en til den ledige stilling.  

- De øvrige udvalgs konstellationer blev vist – værd at bemærke var: 
o Gymnastik: Henrik Morten fratræder som udvalgsformand. Karina Maagaard 

overtager rollen som udvalgsformand 
o Svømning: Anders Detlefsen fratræder som udvalgsformand. Christian Pajbjerg 

overtager rollen som udvalgsformand 
o Padel: Står i det uvisse indtil videre.  

 
 
8: Eventuelt: 
Brian Østergaard orienterer at der behov for nye frivillige, som kunne tænke sig at drive stadion i 
anlægget. Ved interesse bedes man kontakte Brian.  
 
Helmut Fechter redegjorte for udførelsen af Frederiks Open Air i 2024 – et arrangement, som krævede 
mange frivillige, der alle i fællesskab hjalp med at gennemføre denne fantastiske fest. Håber at gense 
mange af de sædvanlige frivillige, men der er stadig plads til nye ansigter.  
Der lyder en stor tak for de frivillige.  
 
GF blev afsluttet og der blev uddelt skulderklap samt Årets AIF’er.  


